
perken? Ook de Arbeidsinspectie zou
ik eraan willen koppelen: heeft die de
mogelijkheden om de Arbeidstijden-
wet op een adequate manier te
controleren?

Ik zou me willen aansluiten bij de
vragen die over de gesubsidieerde
arbeid zijn gesteld. Maar het lijkt me
ook goed, als het gaat om die
gesubsidieerde arbeid, dat wij op
korte termijn eens met elkaar
bediscussiëren of we niet moeten
kiezen voor een wat meer eigentijdse
aanpak, die aansluit bij de huidige
situatie op de arbeidsmark.

Mevrouw Bussemaker (PvdA):
Voorzitter! Met het oog op het
vervolg van het debat hoor ik graag
van mevrouw Van Gent wat een
eigentijdse aanpak is.

Mevrouw Van Gent (GroenLinks):
Dat is een aanpak waarin de
gesubsidieerde arbeid nog beter
aansluit bij de mensen die nu
langdurig werkloos zijn. Ik kan mij
voorstellen dat de gesubsidieerde
arbeid gerichter wordt ingezet
binnen de sluitende aanpak voor die
groepen. Ik kan mij ook voorstellen
dat wij veel meer streven naar
bijvoorbeeld CAO-lonen of vaste
dienstverbanden en dat wij, gezien
de huidige situatie op de arbeids-
markt, nog kritischer bekijken wie
voor gesubsidieerde arbeid in
aanmerking moeten komen en in
welke sectoren die tijdelijk of iets
langer kan worden ingezet.

De voorzitter: Dank voor uw nota.
Zij zal worden rondgedeeld.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De vergadering wordt van 13.15 uur
tot 14.00 uur geschorst.

Voorzitter: Van Nieuwenhoven
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De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Rabbae.

De heer Rabbae (GroenLinks):
Voorzitter! U kunt zich vast nog wel
herinneren dat in reactie op de vraag
wat de minister van OCW doet met
een aantal door de Kamer aangeno-
men moties, hij heeft gezegd dat wij
nog wel van hem zouden horen.
Welnu, wij hebben daarover op 25
november een brief gekregen. De
inhoud van die brief is voor mijn
fractie aanleiding u te verzoeken
deze brief op de agenda te zetten.
Als het kan nog deze week; zo niet,
dan begin volgende week.

De voorzitter: Maar wat is uw
bedoeling? Een heropening van de
begrotingsbehandeling?

De heer Rabbae (GroenLinks): Ja.

De voorzitter: Dat zullen wij
proberen. Ik neem aan dat de brief
nog niet in een procedure-
vergadering is behandeld. Ik zal de
Kamer later daarover een voorstel
doen.

De heer Rehwinkel (PvdA):
Voorzitter! Ik wil het verzoek
ondersteunen, omdat ook wij ons
verbaasd hebben over de wijze
waarop uitvoering wordt gegeven
aan de moties.

De voorzitter: Die verbazing mag u
inhoudelijk uitspreken op het
moment van de heropening. Derde
termijnen gaan overigens ten koste
van de spreektijden van de fracties.
Dit gebeurt namelijk in het kader van
de begroting. Ik zie dat dat even een
verrassing is. Maar dat is altijd zo
geweest.

De heer Rabbae (GroenLinks): Ik zie
de heer Schutte knikken, dus...

De voorzitter: Ik wil u straks, als u
naar mij toekomt, wel een andere
oplossing aan de hand doen,
waarmee u waarschijnlijk veel beter
kunt leven. Maar voor dit moment
laten wij het even hierbij. Zoals
gezegd, doe ik de Kamer later een
voorstel hierover.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Sociale Zaken
en Werkgelegenheid (XV) voor
het jaar 2000 (26800-XV);

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Spaarfonds AOW voor het
jaar 2000 (26800-E).

De algemene beraadslaging wordt
hervat.
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De heer Wilders (VVD): Mevrouw de
voorzitter! Het gaat goed in ons land
in sociaal-economisch opzicht. De
economische groei is al geruime tijd
boven 3% en in het derde kwartaal
van dit jaar was dat zelfs 4%. Dit jaar
en volgend jaar komen er in totaal
265.000 banen bij. De banenmotor
draait als een tierelier. De werkloos-
heid is in twintig jaar niet zo laag
geweest. De langdurige werkloosheid
is in twee jaar tijd gehalveerd en ook
de inactieven-actievenratio daalt.
Tegelijkertijd kennen wij bijna een
begrotingsevenwicht en kunnen wij
ons gezamenlijk inzetten om ook de
staatsschuld en de rentelast verder
terug te dringen, wat weer financiële
ruimte biedt voor nieuw beleid. Zo
hoort het ook. Voor dit alles
verdienen de regering, en zeker de
bewindslieden van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, een compliment,
vooral als wij kijken naar de situatie
in de ons omringende landen, die
vaak minder rooskleurig is.

Voorzitter! Ondanks deze mooie
resultaten liggen er uitdagingen te
over. De inactiviteit is nog steeds te
hoog. Er staan nog altijd meer dan 2
miljoen mensen onder de 65 aan de
kant met een uitkering. Opvallend is
vooral de veel te lage participatie
van ouderen, maar ook de stijgende
WAO-volumina. Het gebrek aan
prikkels om te gaan werken – het
kleine verschil tussen loon en
uitkering, dat wij de armoedeval
noemen – is een thema dat nadere
aandacht behoeft.

De afgelopen weken is het
poldermodel veel besproken. Het
gaat hierbij niet zozeer om het
pluche en om welke zetels de sociale
partners wel of niet mogen innemen.
De kern is dat sinds het akkoord van

Van Gent
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